
Srbija: MUP dostavio izveštaj tužilaštvu o eventualnim
zloupotrebama prilikom privatizacije NIS-a

MUP Srbije u odgovoru Insajderu navodi da je izveštaj o privatizaciji NIS-a, sa pratećom
dokumentacijom, dostavljen Višem javnom tužilaštvu u Beogradu.
Radna grupa MUP-a formirana je 2014. sa zadatkom da ispita eventualne zloupotrebe
prilikom prodaje NIS-a ruskoj kompaniji Gaspromnjeft. Međutim, ni dve godine od
pokretanja istrage, odnosno šest godina od prodaje NIS-a, nije poznato da li će u vezi sa
ovim poslom neko odgovarati.
Insajder je zbog toga MUP-u uputio pitanja kakvi su rezultati istrage i koje je tužilaštvo
nadležno za ovaj slučaj. Iz MUP-a su nam dostavili sledeći odgovor:
„U vezi sa Vašim zahtevom obaveštavamo vas da je Ministarstvo unutrašnjih poslova izvršilo
sve provere na osnovu zahteva za prikupljanje potrebnih obaveštenja Višeg javnog tužilaštva
u Beogradu i nakon izvršenih provera dostavljen je izveštaj, sa pratećom dokumentacijom,
postupajućem tužiocu.“
Po zakonu, informacije o tome šta je tačno pokazala istraga, policija ne može da objavi sve
dok istraga traje. Jedini koji mogu da odgovore na pitanje da li je prikupljeno dovoljno
dokaza za eventualno podizanje optužnice je Više javno tužilaštvo u Beogradu.
Insajder je jutros Višem javnom tužilaštvu uputio zahtev sa pitanjima da li je podignuta
optužnica, ali i ko je postupajući tužilac u ovom predmetu. Odgovor na ova pitanja tek
očekujemo.
Istraga trebalo da pokaže ko je i zašto prodao NIS ispod cene
Istraga o načinu prodaje NIS-a, prema izjavama zvaničnika počela je pre dve godine, a u
agustu 2014. premijer Aleksandar Vučić je rekao da ne veruje da je tadašnji državni vrh
uzimao pare od prodaje NIS-a, ali da nije njegov posao da o tome govori već da bi to trebalo
da pokaže istraga.
Takođe je rekao da ne veruje da će istraga ugroziti odnose sa Rusijom, da je o tome
razgovarao sa ruskim liderima.
“Mi smo o nekim stvarima razgovarali i o tome ćemo nastaviti razgovore. Da li sam srećan
zbog toga što je neko napravio profit od 500 miliona dolara za šest meseci na našoj nafti i
gasu, a da nam je na kraju ukupan profit 400 i nešto miliona i da na kraju mi dobijemo
dividendu od 29 miliona, a da je od onoga što je ulagano u region, nismo videli mnogo toga”,
rekao je Vučić pre dve godine.
Istragu o prodaji NIS-a najavio je prvo ministar unutrašnjih poslova Nebojša Stefanović, koji
je tom prilikom rekao da predmet istrage neće biti ruska strana, već srpska.
Podsetimo, prema istraživanju Insajdera NIS je prodat 2008. ispod svake cene, bez tendera,
u direktnim pregovorima koji su vođeni iza zatvorenih vrata. Prodaja NIS-a bila je deo
paketa poznatog kao Naftno-gasni sporazum između Rusije i Srbije, a nisku cenu za većinski



Srbija: MUP dostavio izveštaj tužilaštvu o eventualnim
zloupotrebama prilikom privatizacije NIS-a

udeo u NIS-u tadašnji predstavnici vlasti pravdali su time da će Srbija zaraditi na Južnom
toku, od kojeg je ruska strana u međuvremenu odustala.
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